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ПРЕСКЛИПИНГ 

17 септември 2020 г., четвъртък 

www.clinica.bg, 16.09.2020 г. 

https://clinica.bg/13517-Fondaciq-pomaga-finansovo-na-mladi-lekari 

 

ФОНДАЦИЯ ПОМАГА ФИНАНСОВО НА МЛАДИ ЛЕКАРИ (фармацевти, 

лаборанти…) 

 

Официалното откриване на инициативата е на 22 септември в Пловдив 

 

На 22 септември е официалното празненство по случай учредяването на фондация 

„Млади медици за България", съобщиха от новата организация. Тя ще подпомага 

финансово специалисти до 35 години, а целта е те да бъдат мотивирани да останат да 

работят в България. 

Официалното събитие по случай учредяването на фондацията ще се състои на 22 

септември от18 часа в зала С.И.Л.А. в Пловдив, а учредителят д-р Динко Младенов кани 

на събитието директори и управители на всички болници в страната, за обмяна на идеи 

за по-добро бъдеще на българското здравеопазване. 

Фондация „Млади медици за България" беше учредена през юли, а задачата й е да 

осигурява финансова подкрепа и мотивиране на млади медици да останат да работят в 

България. Като начало фондацията ще подпомага с половин основна заплата на млад 

лекар на месец специалисти на възраст до 35 години, учещи и/или работещи вече 

медицина, дентална медицина, фармация, медицински сестри, медицински и 

рентгенови лаборанти, рехабилитатори, зъботехници и инструктори по хранене. 

Първите 25 бенефициента 

ще получат ежемесечна финансова подкрепа от по 500 лв. още от октомври 2020 г. 

На официалното откриване на инициативата на 22 септември са поканени президентът 

Румен Радев, посланикът на САЩ в България Херо Мустафа, представители на местната 

и държавната власт, дипломати, депутати, неправителствени организации. 

Присъствие се потвърджава до 20.09.2020 г. на имейл адрес office@mm4bg.com или на 

телефон 032/634463 

 

www.zdrave.net, 16.09.2020 г. 

https://www.zdrave.net/-/n14544 

 

Комисията прие на първо четене промените в законите за съсловните организации 

и за лечебните заведения 

 

Надежда Ненова 

Без дебати парламентарната здравна комисия прие на първо четене промените в Закона 

за лечебните заведения (ЗЛЗ) и в Закона за съсловните организации. 

Съсловните организации и Министерството на здравеопазването също подкрепиха 

промените в ЗЛЗ, според които членовете на органите за управление и контрол на 

държавните и общинските лечебни заведения, както и на лечебните заведения с 

държавно или общинско участие в капитала, ще се избират и назначават след провеждане 

на конкурс, а управителите и изпълнителните членове на съветите на директорите и на 

управителните съвети лица пък няма да могат да бъдат лица, които работят по служебно 

или по трудово правоотношение, освен като преподаватели във висше училище. 

http://www.clinica.bg/
https://clinica.bg/13517-Fondaciq-pomaga-finansovo-na-mladi-lekari
http://www.zdrave.net/
https://www.zdrave.net/-/n14544


Page | 2 

2 

Единодушна беше подкрепата на съсловните организации за промените в Закона за 

съсловните организации на медицинските сестри, акушерките и асоциираните 

медицински специалисти, на зъботехниците и на помощник-фармацевтите. 

„Чудесно е, че има възможност да се отлагат съборите заради епидемичната обстановка, 

тъй тя неизменно създава затруднения за организирането и провеждането им. 

Същевременно обаче те могат да бъдат провеждани при спазване на мерките, като така 

ще отпадне съмнението, че Управителните съвети се опитват да отлагат съборите с 

административни средства“, каза председателят на БЛС д-р Иван Маджаров. 

Със законопроекта се прави промяна и в Закона за здравето, с която се създава правна 

възможност за законосъобразно разходване на средствата от собствени приходи на 

Националния център по заразни и паразитни болести (НЦЗПБ). „Епидемията от COVID-

19 постави на изпитание националната здравна система на страната. Развитието на 

Националните референтни лаборатории в НЦЗПБ се затруднява все повече от проблеми, 

свързани е недостатъчното финансиране и недостига на квалифициран персонал, 

особено на лекари със специалност. Ниското заплащане и липсата на капиталови 

средства за ремонт и поддръжка на лабораториите води до нежелание на високо 

квалифицирани специалисти да се включат в колектива на НЦЗПБ“, уточняват 

вносителите причината за изменението. 

 „17 са лабораториите в НЦЗПБ, но останахме без лекарите. След COVID-19 ще дойде 

нещо друго, например 20 или 21, но се видя, че без институция като НЦЗПБ не може. С 

биолози не може да се чертае стратегия за справяне с епидемия“, каза директорът на 

Националния център проф. Тодор Кантарджиев. 

Зам.-министърът на здравеопазването Жени Начева обаче заяви, че Министерството не 

подкрепя направеното предложение, тъй като с предложения финансов механизъм  не 

можело да се решат проблемите на НЦЗПБ. „Приходите имат целеви характер, ако 

съответното ведомство предвиди в своята разходна част приоритизирани разходи, това 

рябва да се направи по време на изготвянето на бюджета, но не и в хода на събирането 

на приходите“, каза Начева и предложи този параграф да отпадне от проекта. 

Предстои законопроектите да бъдат гледани на първо четене и в парламентарна зала. 

 

www.btv.bg, 16.09.2020 г. 

https://btvnovinite.bg/predavania/tazi-sutrin/zashto-sadat-varna-varna-deloto-sreshtu-

predsedatelja-na-farmacevtichnija-sajuz.html 

 

Защо съдът върна делото срещу председателя на Фармацевтичния съюз 

 

Според прокуратурата проф. Асена Сербезова е всяла тревога у гражданите след две 

нейни интервюта 

 

Софийският районен съд прекрати делото срещу председателят на Българския 

фармацевтичен съюз проф. Асена Сербезова и го върна на прокуратурата. Според 

магистратите обвинението е допуснало процесуални нарушения. 

Делото се образува след две нейни интервюта за животоспасяващи лекарства в началото 

на епидемията, с които според прокуратурата Сербезова е всяла тревога у гражданите. 

За „Тази сутрин“ проф. Сербезова обясни, че заседанието е било кратко, а съдебният 

състав е преценил и обосновал, че обвинението е неясно, което е ограничило нейните 

права на защита. Тя уточни, че не е имало представител на обвинението. 

По думите ѝ се е сдобила с обвинителния акт бързо, а делото е политическо. 

„Всички могат да видят въпросните интервюта – съобщих световноизвестни тенденции 

в снабдяването на лекарствата – има недостиг, който може да се задълбочи заради 

http://www.btv.bg/
https://btvnovinite.bg/predavania/tazi-sutrin/zashto-sadat-varna-varna-deloto-sreshtu-predsedatelja-na-farmacevtichnija-sajuz.html
https://btvnovinite.bg/predavania/tazi-sutrin/zashto-sadat-varna-varna-deloto-sreshtu-predsedatelja-na-farmacevtichnija-sajuz.html
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пандемията от коронавируса и това, че държавите трябва да предприемат проактивни 

мерки това да не се случи“, подчерта тя. 

По думите ѝ вероятно прокуратурата ще внесе отново обвинение. Възможно е и да го 

прекрати, което, тя отбеляза, би било най-логичното. 

„Няма разтревожени граждани, няма паника, напротив“, изтъкна тя. 

 

www.news.bg , 16.09.2020 г.  

https://news.bg/crime/asena-stoimenova-ochakva-prokuraturata-otnovo-da-vnese-

obvinenie.html 

 

Асена Стоименова очаква прокуратурата отново да внесе обвинение 

 

Председателят на Българския фармацевтичен съюз проф. Асена Стоименова очаква 

прокуратурата да внесе отново обвинение. Най-логичното обаче било да го прекрати. 

Това стана ясно от интервюто й пред bTV. 

Припомняме, преди дни Софийският районен съд прекрати делото срещу нея и го върна 

на държавното обвинение заради процесуални нарушения. 

Делото се образува след две интервюта, в които Стоименова предупреждава за опасност 

от недостиг на лекарства заради презапасяване като реакция на кризата с коронавируса. 

Според прокуратурата по този начин тя е създала тревога у гражданите. Съдът обаче 

счита, че не става ясно с кои свои думи Стоименова е притеснила хората, поради което 

държавното обвинение ще трябва да ги конкретизира. 

Шефът на БФС обясни, че заседанието е било кратко, а съдебният състав е преценил и 

обосновал, че обвинението е неясно, което е ограничило правата й на защита. Тя уточни, 

че не е имало представител на обвинението. 

По нейни думи все още не са й предоставени доказателствата за обвинението за всяване 

на паника. 

Стоименова бе категорична, че делото е политическо. 

 

www.dnevnik.bg, 16.09.2020 г. 

https://www.dnevnik.bg/video/btv/2020/09/16/4114766_prof_asena_serbezova_v_moia_s

luchai_prokuraturata_se/ 

 

Проф. Асена Сербезова: В моя случай прокуратурата се задейства за часове, за 

други й отнема месец 

 

Председателят на Българския фармацевтичен съюз проф. Асена Сербезова (доскоро 

Асена Стоименова - бел.ред.) съобщи пред Би Ти Ви тази сутрин колко време е отнело 

на прокуратурата да се задейства, за да й повдигне обвинение, и какво се случва в други 

случаи, когато от съюза изпратят сигнали до разследващите за конкетна нередност. 

През април Сербезова беше обвинена за това, че с две свои изказвания пред медиите е 

събудила "неоснователна тревога у гражданите". На 14 септември обаче Софийският 

районен съд прекрати делото срещу нея и го върна на прокуратурата за "ремонт" заради 

допуснати сериозни процесуални нарушения и заради неясно обвинение. (Какво точно 

се случи в съдебната зала - тук). 

Пред Би Ти Ви днес Сербезова обясни, че обаждането да се яви в районното полицейско 

управление тя е получила часове след последната си медийна изява. "Последното 

интервю беше в 18.30 часа на 7 април и на следващия ден аз получих по телефона 

обаждане, че ще бъда привлечена като обвиняем, обвинителният акт носи дата след 2 

дни", каза тя. 

http://www.news.bg/
https://news.bg/crime/asena-stoimenova-ochakva-prokuraturata-otnovo-da-vnese-obvinenie.html
https://news.bg/crime/asena-stoimenova-ochakva-prokuraturata-otnovo-da-vnese-obvinenie.html
http://www.dnevnik.bg/
https://www.dnevnik.bg/video/btv/2020/09/16/4114766_prof_asena_serbezova_v_moia_sluchai_prokuraturata_se/
https://www.dnevnik.bg/video/btv/2020/09/16/4114766_prof_asena_serbezova_v_moia_sluchai_prokuraturata_se/
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Сербезова съобщи и че по други сигнали, които тя е подавала до прокуратурата, 

разследващите са работили със съвсем различна скорост. "Има сигнали, които съм 

подала, по които се работи с години, наскоро подадохме сигнал до същата тази 

прокуратура за продажба на лекарствен продукт по интернет, който не е разрешен. След 

около месец се обадиха на главния секретар на Българския фармацевтичен съюз, за да 

даде показания, тъй като извършихме и покупка с цел да улесним прокуратурата", 

разказа тя. 

 

www.investor.bg , 16.09.2020 г.  

https://www.investor.bg/ikonomika-i-politika/332/a/asena-stoimenova-ochakva-

prokuraturata-otnovo-da-vnese-obvinenie-sreshtu-neia-312108/ 

 

Асена Стоименова очаква прокуратурата отново да внесе обвинение срещу нея 

 

Преди дни Софийският районен съд прекрати делото срещу председателя на 

Българския фармацевтичен съюз 

 

Председателят на Българския фармацевтичен съюз (БФС) проф. Асена Стоименова 

очаква прокуратурата да внесе отново обвинението срещу нея. Възможно е и да го 

прекрати, което е най-логичното, каза тя днес пред bTV. 

Преди дни Софийският районен съд прекрати делото срещу нея и го върна на 

прокуратурата заради процесуални нарушения. 

Пpoф. Cтoимeнoвa беше обвинена на 10 април заради две свои интервюта  - по 

"Хоризонт" и по БНТ, в които, цитирайки международни експерти, предупреди за 

възможен недостиг на лекарства и призова за гъвĸaвocт нa зaĸoнoдaтeлcтвoтo.  

Според прокуратурата с това тя е cъбyдилa „нeocнoвaтeлнa тpeвoгa y гpaждaнитe във 

вpъзĸa c извънpeднoтo пoлoжeниe“ и беше обвинена по текста от Haĸaзaтeлния ĸoдeĸc 

за "пpeдaвaнe нa нeвepни пoвиĸвaния или зaблyждaвaщи знaци зa пoмoщ, злoпoлyĸa или 

тpeвoгa". 

Стоименова  обясни, че заседанието е било кратко, а съдебният състав е преценил и 

обосновал, че обвинението е неясно, което е ограничило правата й на защита. Тя уточни, 

че не е имало представител на обвинението. По думите й все още не са й предоставени 

доказателствата за обвинението за всяване на паника и делото е политическо. 

 „Всички могат да видят въпросните интервюта, съобщих световноизвестни тенденции в 

снабдяването на лекарствата – има недостиг, който може да се задълбочи заради 

пандемията от коронавируса и това, че държавите трябва да предприемат проактивни 

мерки това да не се случи“, посочи тя. „Няма разтревожени граждани, няма паника, 

напротив“, изтъкна тя. 

В средата на юли стана ясно, че пpoĸypaтypaтa няма да търси наказателна отговорност 

от председателя на Българския фармацевтичен съюз Aceнa Cтoимeнoвa заради 

публичните ѝ изявления. Държавното обвинение внесе в Софийския районен съд иcĸaнe 

Стоименова само да бъде глобена. 

Припомняяме, че фapмaцeвти от цялата страна протестираха с искане нaĸaзaтeлнoтo 

пpoизвoдcтвo срещу нея да бъде прекратено и обвиненията ѝ – свалени. В подкрепа на 

председателя на БФС излязоха авторитетни международни организации, а три седмици 

след интервютата на Асена Стоименова миниcтъpът нa здpaвeoпaзвaнeтo е издaдал 

зaпoвeд, c ĸoятo се  зaбpaнява изнocът нa дeceтĸи лeĸapcтва заради пocтъпилa 

инфopмaция зa възмoжeн нeдocтиг. 

 

 

http://www.investor.bg/
https://www.investor.bg/ikonomika-i-politika/332/a/asena-stoimenova-ochakva-prokuraturata-otnovo-da-vnese-obvinenie-sreshtu-neia-312108/
https://www.investor.bg/ikonomika-i-politika/332/a/asena-stoimenova-ochakva-prokuraturata-otnovo-da-vnese-obvinenie-sreshtu-neia-312108/
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 / Рестарт София 

17.09.2020 г., с. XXVII 

 

Над 4 милиона фармацевти ще празнуват от 21 до 25 септември 

 

Трансформация на глобалното здравеопазване - това е темата на Десетия световен ден 

на фармацевтите, който се чества на 25 септември от над 4 милиона фармацевти по света. 

Тази година заради пандемията Международната федерация по фармация (МФФ/ 

FIP) обяви и Световна седмица на аптеките от 21 до 25 септември. Събитията на FIP ще 

бъдат предимно виртуални, като същевременно се организират и обучения за 

фармацевтите от 14 до 25 септември, ще се осъществят различни инициативи и ще се 

дискутират изследователски проекти и открития. 

За поредна година от Регионална фармацевтична колегия София-столична на Българския 

фармацевтичен съюз ще се включат в мероприятията и ще отбележат празника. По 

инициатива на колегията от 21 до 25 септември магистър-фармацевтите в столични 

аптеки ще работят под мотото „Как фармацевтите променяме здравеопазването". 

Лекарствата ще се поставят в специално брандирани хартиени пликове, чрез които 

пациентите да се запознаят с работата на магистър-фармацевтите и с кампанията. 

По случай Световния ден на фармацевтите РФК София-столична отново припомня, че 

магистър-фармацевтите в България за разлика от колегите си в други страни са 

натоварени с все повече административни изисквания и едновременно с това трябва да 

гарантират, че когато пациентът използва лекарство, той няма да си причини вреда. 

„През последните 12 години настоявахме за въвеждането на електронна рецепта. Сега, 

когато за пореден път ни я обещават, настояваме тя да бъде неразделна част от 

електронното медицинско досие на пациента и фармацевтите да имат достъп до него в 

частта му с лекарствените продукти", казва маг.-фарм. Венелин Сапунаров, председател 

на колегията. Според него без достъп до медицинското досие на пациентите 

фармацевтите няма да могат да проследяват лекарствени взаимодействия и 

несъвместимости, което ще е в ущърб на пациентите и тяхната терапия. 

 „Държавата инвестира огромни ресурси в обучението ни, но след това ги пропилява, 

допускайки неквалифицирани лица да извършват дейности, от които зависят животът и 

здравето на пациентите, и не ни дава възможност да изпълняваме това, за което са били 

вложенията - да оказваме фармацевтични грижи и да помагаме на българите да живеят 

по-дълго и по-добре", категоричен е маг.-фарм. Сапунаров. 

Той обясни, че в момента се провежда „Виртуален септември", по време на който, през 

целия месец има обучения на FIP за фармацевтите - за COVID-19, за антибиотичната 

резистентност, за астма и ХОББ, за въздействието от замърсяването на въздуха върху 

здравето и др. „Показват се добрите практики от различните страни по света и как 

фармацевтите могат да помогнат на обществото", допълва той. 

 

Снимка на три колони – По случай Световния ден на фармацевтите на 25 септември 

столичните магистър-фармацевти ще запознаят пациентите с работата си и с кампанията, 

като поставят лекарствата в специално брандирани хартиени пликове с информация за 

това как фармацевтите променят здравеопазването. 

 

Снимка на една колона – Магистър-фармацевт Венелин Сапунаров, председател на УС 

на РФК София-столична 

 

Как магистър-фармацевтите променят здравеопазването: 
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Магистър-фармацевтите допринасят за свят, в който всеки има достъп до безопасни, 

ефективни, качествени лекарства и фармацевтични услуги; 

Фармацевтите по света променят здравеопазването чрез различни здравни услуги: 

здравословни съвети, ваксиниране, гарантиране на правилното приемане на лекарствата; 

Фармацевтичните учени работят, за да удължават и подобряват живота на хората, като 

разработват безопасни и ефективни лекарства и ваксини; 

Фармацевтите в цял свят работят неуморно, за да спрат разпространението на COVID-19 

и да гарантират достъпа на хората до необходимите им лекарства; 

Фармацевтичните грижи подобряват здравето на пациентите и спестяват средства; 

Магистър-фармацевтите непрекъснато инвестират в обучение, за да се грижат по-добре 

за пациентите; 

Само магистър-фармацевти могат да отпускат лекарствени продукти по лекарско 

предписание; 

Фармацевтите помагат и се грижат за здравето на пациентите, за да живеят по-дълго и 

по-добре. 

 

www.bnt.bg, 16.09.2020 г. 

https://bntnews.bg/news/akad-petrunov-neizbezhno-shte-ima-nov-pik-na-koronavirusa-

prez-esenno-zimniya-sezon-1074083news.html 

 

Акад. Петрунов: Неизбежно ще има нов пик на коронавируса през есенно-зимния 

сезон 

 

С мерките, които се взеха, аз мисля, че учебната година правилно започва и би трябвало, 

ако се спазват тези мерки, да протече нормално. 

Това коментира в Сутрешния блок на БНТ "Денят започва" акад. Богдан Петрунов - 

имунолог и алерголог, бивш директор на Националния център по заразни и паразитни 

болести. 

Той не изключи възможността за заразяване и затваряне на отделни класове през 

годината, защото това е неизбежно. 

Според акад. Петрунов мерките у нас са едни от най-меките в цяла Европа. Той даде за 

пример страни като Австрия, Франция, Германия, Великобритания и Испания. 

"Ще има втора вълна, особено с настъпването на есенно-зимния период, когато ще 

дойдат и други респираторни вирусни инфекции. Неизбежно ще се получи такъв пик 

наново", категоричен беше имунологът. 

Той показа данните на СЗО от вчера за Европа. "След един пик през март, едно ниско 

ниво юни, след това започва ново увеличаване неизбежно и до вчера. Просто една много 

ясна крива, която показва, че има увеличение на заболеваемостта", каза акад. Петрунов. 

Той заяви, че няма никакво съмнение, че БЦЖ ваксината помага в такава ситуация. 

"Данните в Нидерландия го показаха. Това си беше сериозно проучване. Няколкостотин 

медици студенти, които бяха имунизирани, се оказа, че те имат стимулиран клетъчен 

имунитет, че имат по-малко процент на заболели между тях. Това е сериозно 

доказателство", допълни имунологът. 

На въпрос трябва ли децата да бъдат ваксинирани, когато ваксина вече има, той отговори, 

че това ще зависи от показанията на ваксината, тъй като има ваксини, които могат да се 

правят на децата от 6-годишна възраст, но има и такива, които могат да се правят от 12 

или 18-годишна възраст. Според него докато не завърши истинската трета фаза на 

ваксините, не може да се каже дали ще се правят на деца. 

http://www.bnt.bg/
https://bntnews.bg/news/akad-petrunov-neizbezhno-shte-ima-nov-pik-na-koronavirusa-prez-esenno-zimniya-sezon-1074083news.html
https://bntnews.bg/news/akad-petrunov-neizbezhno-shte-ima-nov-pik-na-koronavirusa-prez-esenno-zimniya-sezon-1074083news.html
https://bnt.bg/bg/a/ydnkhzhvkyel
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Акад. Петрунов каза още, че маските и шлемовете не могат да ни предпазят от вируса, 

но е важно носенето им, защото с тях се намалява "количеството на вирусния товар, 

който се появява в нас". Той препоръча носенето на маски, а не на шлемове. 

 

www.cross.bg, 16.09.2020 г.  

https://www.cross.bg/mozhem-patzienti-slychva-1642665.html#.X2HC1Wgzbcs 

 

Личните лекари все още нямат право да издават направление за безплатни PCR 

тестове 

 

Идва зимата и ще се увеличат хората, които имат оплаквания. Ние обаче не можем да 

назначим на нито един от нашите пациенти изследване за коронавирус. На практика се 

случва това, че или той трябва да си го заплати сам, или следва дълга процедура, за да се 

намери някого, който да назначи теста, обясни в студиото на „Здравей, България" 

общопрактикуващият лекар и член на УС на БЛС Гергана Николова. Според нея за да е 

сигурно, че държавата ще продължи да функционира, хората да ходят на работа и 

учениците да посещават училищата, трябва да се реши кой, как и при какви условия и 

какъв тест ще може да назначи. Така ще се изясни какво се случва с определен пациент. 

Това трябва да се случи, за да можем да лекуваме и карантинираме пациента, ако се 

наложи. Това е много важно условие, за да спрем развитието на заболяването, посочи 

още медикът. 

Д-р Николова е на мнение, че трябва да има работещ алгоритъм. „В София откриха 

център към Инфекциозна болница. Това е чудесно, колко обаче ще бъде капацитетът му 

и какво ще правят колегите там, ако бъдат залети с пациенти, запита лекарят. Според нея 

здравното министерство трябва да осигури средства, за да могат да се заплащат тестовете 

на пациентите. Може да не е PCR, възможно е да се измисли друг вариант. В момента 

има по-нови тестове - аналогични и по-евтини, за да може да се работи с тях, каза още 

тя. 

 

www.zdrave.net, 16.09.2020 г. 

https://www.zdrave.net/%D0%9D%D0%BE%D0%B2%D0%B8%D0%BD%D0%B8/-

/n14531 

 

Започна новата академична година в МУ-Пловдив 

 

Академичната 2020/2021 година беше открита тържествено в Медицински университет-

Пловдив, съобщиха от учебното заведение. 

По време на церемонията се състоя и символично предаване на „Щафетата на 

познанието". Статуетката, изобразяваща свитък на познанието и храм с ключалка към 

науката, е дело на скулптора Веселин Ламбрев. Тя се предава всяка година на 

първокурсниците, приети с най-висок бал в университета, а те догодина ще я предадат 

на следващите. 

От името на Академичното ръководство ректорът на Медицински университет-Пловдив 

проф. д-р Мариана Мурджева поздрави първокурсниците за избора, който са направили 

и за победата, която са постигнали. В словото си тя заяви, че тази година отбелязваме 75 

години от основаването на МУ – Пловдив и 50 години от създаването на Факултета по 

дентална медицина. 

„От създаването си досега нашият Университет е еталон за професионализъм, високи 

критерии, заслужени успехи и признание както в страната ни, така и извън нея. 

http://www.cross.bg/
https://www.cross.bg/mozhem-patzienti-slychva-1642665.html#.X2HC1Wgzbcs
http://www.zdrave.net/
https://www.zdrave.net/%D0%9D%D0%BE%D0%B2%D0%B8%D0%BD%D0%B8/-/n14531
https://www.zdrave.net/%D0%9D%D0%BE%D0%B2%D0%B8%D0%BD%D0%B8/-/n14531
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Постигнатото от нашите учители ни дава право да се гордеем и да сме отговорни към 

онова, което ние ще оставим след себе си.", заяви проф. Мурджева. 

Тя се обърна и към студентите, които са част от академичното семейство. 

„За вас са модерните ни аудитории, съвременните семинарни зали, научно-

изследователските комплекси, сред които и уникалният симулационен център, богатите 

ни библиотеки, най-добрите спортни зали, уютните общежития и столове. За вас е 

нашата грижа и любов като преподаватели да ви подготвим така, че да станете добри 

специалисти и да бъдете достойни хора.", допълни тя. 

Ректорът ги призова да бъдат упорити и най-вече хуманни, за да превърнат мотото на 

Университета „Посветени на хуманността" в своя кауза. 

„Тази учебна година започва по-различно поради продължаващата коронавирусна 

епидемия. Организирането на пълноценни учебни занимания е настоящото 

предизвикателство.  Необходима е мобилизация на всички наши сили и отлична 

организация за спазване на противоепидемичните мерки", каза още проф. Мурджева. 

Тя е убедена, че заедно ще се справим и с тази, както и с други инфекции. 

„Чака ни обаче трудна и вероятно по-дълга от очакваното битка с коронавируса, 

причинител на COVID-19. Епидемичната обстановка в света и страната налага да 

започнем учебната година в хибриден формат", подчерта още тя. 

Водени от принципите за максимално ефективно теоретично и практическо обучение и 

за оптимално предпазване от коронавирусна инфекция, са предприети следните мерки. 

Лекциите ще се водят изцяло в електронен формат. Те ще бъдат групирани така, че да 

може да се участва от мястото, където живее всеки студент, извън университетските и 

клиничните бази. Част от упражненията в теоретичните и предклиничните дисциплини, 

както и в клиничните дисциплини, могат да се провеждани по електронен път. Всички 

лекции и упражнения, провеждани по електронен път, ще бъдат в синхронен модел на 

комуникация, т.е. в реално време, за да се запази живият контакт. Присъствените 

практически упражнения ще се организират при спазване на конкретни 

противоепидемични мерки, за които студентите ще бъдат инструктирани в катедрите. 

Университетът е осигурил лични предпазни средства за всеки студент, които ще получат 

в следващите дни. 

Възможно е при задълбочаване на епидемичната ситуация и присъствените занятия да 

бъдат ограничени. Това ще бъде най-голямото предизвикателство в обучението. 

„Вече имаме добрия опит от миналия семестър, в който успяхме да мобилизираме всички 

ресурси и сили, за да отговорим на необходимостта да продължим учебния процес в 

електронен вариант. Убедена съм, че вашите натрупани знания и компетентност, дори и 

в такава обстановка,  са безспорен капитал, който ще ви помогне да се научите да 

контролирате не само тази инфекция.", каза още ректорът на МУ-Пловдив. 

Ръководството на университета разчита на съзнателност и отговорност на бъдещите  

лекари, дентални лекари, магистър фармацевти, медицински сестри, акушерки и други 

медицински специалисти. Да бъдат отговорни за здраве си и здравето на техните близки, 

пациенти и преподаватели. 

В първия учебен ден бяха засадени 5 сребристи бора от първокурсници пред различните 

факултети. Посланието е, че това е един от начините да оставим света след нас малко по-

добър. Дървото е символ на вечния кръговрат и на вечната еволюция. 

 

www.bgnesagency.com, 16.09.2020 г.  

http://bgnesagency.com/bulgaria/politics/уволненият-шеф-на-дирекция-медицинс/ 

 

Уволненият шеф на дирекция „Медицински надзор“ на МЗ: Уронва се имиджът на 

държавността 

http://bgnesagency.com/
http://bgnesagency.com/bulgaria/politics/уволненият-шеф-на-дирекция-медицинс/
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“Никой не ме е уведомил за съдържанието на това, което наричат сигнал.” Така започва 

разговорът на репортер на БГНЕС с Росен Иванов, изпълнителен директор на агенция 

„Медицински надзор“ в министерство на здравеопазването. Той беше уволнен по 

решение на министър Костадин Ангелов на 9 септември след проведена проверка по 

„анонимен сигнал“. 

Остава „тайна“ какво са открити проверяващите за времето, през което са се ровили в 

делата на мащабна структура Изпълнителна дирекция „Медицински надзор“, популярно 

наричана медицинската ДАНС. 

 „Когато ми съобщиха, че започва проверка, казаха че им е казано да извършат 

проверката за три дни. Започнаха да се ровят в документите и те самите разбраха, че това 

нещо не може да се случи за три дни”. Според Иванов огромното количество документи 

не биха могли да бъдат анализирани сериозно. „Така че се съмнявам в качеството на тази 

проверка“. 

Росен Иванов е назначен за директор на „Медицински надзор“ през април миналата 

година. Сега, веднага след смяната на министъра, му е спретната бърза проверка. 

Съдържанието й, макар и да е около 50 страници, не се характеризира с конкретика. „В 

повечето случаи няма конкретно посочено какво е нарушението. Има твърдение, че нещо 

не било както трябва, но без да се посочи коя норма, кое изискване на закона или на друг 

нормативен документ е нарушено. Например се говори за някакво забавяне, което съм 

допуснал, за прилагане на нормативните актове, т.е. изискването на заплащане, без да е 

посочена някаква конкретика какво е нарушено. Нещо повече. Аз успях да спася 

наказателни постановления, които са влезли още през 2015 г. Които оттогава до скоро не 

бяха предявявани. И благодарение на спешната реакция – на мен и на цялото ръководство 

на агенцията когато научихме за съществуването на тези постановления в дебрите на 

архивите на агенцията, веднага разпоредихме и беше създаден ред за предявяването им. 

Повтарям, няма никакъв случай, в който подписано от мен наказателно постановление, 

което е влязло в сила, да не е предявено за взимане.“ Иванов не е бил запознат с 

резултатите от проверката. „В деня, който беше определен за краен срок за предаване на 

доклада, ръководителят на звено „Вътрешен одит“ в министерството, дойде при мен да 

ми представи предварителния доклад – за да има възможност проверяваната институция 

да изкаже свои забележки, възражения, да докаже, че някои от нещата, които са описани 

в доклада, не са верни… Той беше страшно притеснен. Този по начало почтен човек се 

потеше, говореше ужасно бързо, почти неразбираемо. Представи ми на един лаптоп 

някакъв текст. Каквото видях казах му, че е ясно от фактите, че нарушение няма.. Той 

приключи и каза „Добре, добре“. И си отиде.“ Неразбираемо защо министър Ангелов не 

е имал никакъв контакт с директора на ИД „Медицински надзор“, откакто заема поста 

след рокадите в министерски съвет. „Мина повече от месец, преди проверката да 

започне. Но нито веднъж не пожела да ме извика, за да поиска информация за това как 

се работи в агенцията. Ако беше ме извикал, щеше да научи много неща. При това съвсем 

честно, както съм работил с предишния министър г-н Ананиев.“ 

Ходът на събитията около уволнението на Росен Иванов натрапчиво клони към 

заключението, че има „постановка“: анонимен сигнал, извършване на светкавична 

проверка „по-необходимост”; в това време проверявания е в отпуск по болест; не се 

предоставят резултати от извършената проверка; министърът не вижда очите на свой 

служител от висшия ешелон на ведомството. 

“Това са фактите. Няма как да проявиш загриженост към работата на агенцията, както 

напоследък твърди министърът, а изобщо повече от месец да не поиска да разбере какво 

се случва в тази агенция“, казва Иванов. „И изведнъж някакъв, да го наречем сигнал, 

който не съм видял, не зная от кого е, и се оказва толкова важен, че се извършва спешна 
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проверка. Според мен, министърът просто е имал нужда от някакво обяснение защо 

прави тази промяна. Разбира се, от чисто правна гледна точка той не е длъжен да 

мотивира уволнението. Но пред обществото, а може би и пред премиера – защото той 

трябва да съгласува това уволнение – той дължи някакво обяснение“, коментира Иванов. 

Така се стига до най-простото и най-банално „Абе, там се правят някакви нарушения“. 

Росен Иванов не знае кой би имал полза от уволнението му, за което министърът е 

използван като инструмент. „Не знам защо се освобождава един човек, след като се 

набеждава като извършител на нарушения, човек, който има добра репутация в 

обществото. И в крайна сметка да назначава – от вчера е факт – назначаването на Пенка 

Белева за заместник-изпълнителен директор. Човек, който не съм убеден, че има такава 

репутация“. 

Пенка Белева, може да се види от елементарна проверка в медиите отпреди две-три 

години, има репутация. Каква ли? За нея говори прякорът – „Мазератито“, с който се е 

сдобила по времето, когато е главен счетоводител в Агенция „Митници”, а след това и 

началник отдел „Акцизи”. Името й нашумя през 2016 г., когато с „извънреден“ и 

неуморен труд тя успя почти да утрои заплатата си като шеф на инспектората на 

здравното министерство и да я докара до 10 000 лв. След като обществеността научи за 

„подвига“, МЗ защити правото на изкараните с „пот на челото“ пари от Пенка Белева. 

 „Работата в агенцията е много напрегната предвид множеството функции. Освен че се 

занимава с контрола на лечебните заведения и оценка качеството на медицинската 

дейност, агенцията е и официалният компетентен орган в областта на трасплантациите. 

Също така извършва вече регистрацията на всички лечебни заведения за извънболнична 

помощ и хосписите, които са хиляди. Също така изработва компетентни оценки на 

лечебните заведения за болничната помощ, когато те трябва да бъдат създадени, или 

трябва да променят нещо. По отношение на трансплантациите се извърши много голяма 

работа – като се започне от серията от обучения на трансплантатори и особено на 

координатори по донорство, т.е. на хората, от които в много голяма степен зависи 

равнището на донорството и броя на донорите, оттам и на броя на трасплантациите и 

спасените животи в България.“ Това се прави на семинари, събирания, обсъждания със 

светила в тази област. Огромната работа е „с единствената цел да се преодолеят някои 

недостатъци на съществуващата нормативна уредба“, описа накратко работата на ИД 

“Медицински надзор” Иванов. 

Унищожаването на цялата тази огромна работа на оглавяваната от Росен Иванов 

дирекция и нейните служители не разрушава ли доверието на служителите и хората в 

държавността, във функционирането на институциите? „Никак не е добре нито за 

институциите, конкретно за тази, нито въобще за администрацията. Защото години наред 

администрацията се сатанизира. Постепенно се превръщат администраторите – тези, 

които следят за прилагането на законите и политиката на държавата в определени 

области – тези хора биват превръщани в крадци, корумпирани хора, които не си вършат 

работата“, казва Иванов и уточнява че не става дума за политиците, а за 

администрацията. „Между тях разбира се има и такива, които заслужават порицание. Но 

аз лично познавам от различни администрации, в които съм работил, много ангажирани 

, знаещи, можещи хора, които работят и на които, в крайна сметка, се крепи управлението 

на държавата. Това нещо – ако продължаваме както и сега като в този случа – да сочим 

някого с пръст, наричайки го нарушител, едва ли не престъпник… скоро няма да има кой 

да иска – кой нормален, разбира се човек, който е можещ, експерт – да се заеме с такава 

неблагодарна работа. И тогава, повярвайте ми, нещата ще станат още, още по-

зле.“./БГНЕС 
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www.clinica.bg, 16.09.2020 г. 

https://clinica.bg/13524-Izborniqt-kodeks-otloji-biudjeta-na-kasata 

 

ИЗБОРНИЯТ КОДЕКС ОТЛОЖИ БЮДЖЕТА НА КАСАТА 

 

Пленарното заседание бе удължено и това даде отсрочка на парламентарните 

комисии 

 

Изборният кодекс отложи актуализацията на бюджета на касата. Пленарното заседание 

бе удължено, заради гласуването на промените в изборните правила и това отмени 

ресорните заседания в насрочения час. В дневния ред на Бюджетната комисия обаче бяха 

промените в Закона за бюджета на касата на второ четене, а депутатите от здравната 

комисия трябваше да ремонтират на първо четене Закона за лечебните заведения и за 

съсловните организации. 

Отложени са и два блиц-контрола на образователният министър Красимир Вълчев, който 

трябваше да започне в 14 часа, ден след старта на учебната година, както и на социалният 

Деница Сачева, насрочен за 14:30 ч.  

Наред с промените в Закона за бюджета на НЗОК, 

който регламентира изплащането на надлимитната дейност на болниците, бюджетната 

комисия трябва да приеме и промените в Държавното обществено осигуряване. Очаква 

се обаче заседанието на Комисията по бюджет и финанси да започне веднага след 

приключване на пленарното. 

Здравната комисия трябваше да започне 

в 14:30 и да гласува на първо четене промени в Закона за лечебните заведения, които 

предвиждат бордовете на обществените болници да се назначават според правилата на 

закона за публичните предприятия, както и промените, които дават зелена светлина за 

отлагане на съборите на съсловните организации. 

 

www.bnt.bg, 16.09.2020г. 

https://bntnews.bg/news/nyama-protivogripni-vaksini-v-aptekite-v-blagoevgrad-

1074197news.html 

 

Няма противогрипни ваксини в аптеките в Благоевград 

 

Фармацевти от Благоевград сигнализираха, че в аптечната мрежа и складовете липсват 

противогрипни ваксини. Не се знае кога ще бъдат доставени, въпреки че вече има 

интерес от страна на хората да се имунизират. 

На безплатна ваксина имат право само хората над 65-годишна възраст. Останалите ще 

трябва да си я закупят на цена около 20 лв., когато е налична в аптеките. 

Миналата година д-р Виктория Каракостова не е получила нито една безплатна ваксина. 

Сега обаче е успяла да договори около 50 броя. 

Д-р Виктория Каракостова: Това се равнява на някъде около 7% от моите пациенти над 

65 години. И 100 не ме устройват, това е за 1/7 част от пациентите. Освен това много от 

тях са с хронични заболявания. Принципно пациентите над 65 години всички имат по 

някое хронично заболяване - хипертония, диабет, съдова болест. 

Според личните лекари най-подходящото време за поставяне на ваксината е началото на 

есента, за да може тя да подейства и да обхване по-дълъг период. 

Д-р Виктория Каракостова: 20-тина дни са нужни, за да се изработи имунитета и след 

това продължителността на действие на ваксината е не повече от 6 месеца, а имаме 

http://www.clinica.bg/
https://clinica.bg/13524-Izborniqt-kodeks-otloji-biudjeta-na-kasata
http://www.bnt.bg/
https://bntnews.bg/news/nyama-protivogripni-vaksini-v-aptekite-v-blagoevgrad-1074197news.html
https://bntnews.bg/news/nyama-protivogripni-vaksini-v-aptekite-v-blagoevgrad-1074197news.html
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пролетни грипове, които е добре да бъдат хванати с тази ваксина. Така че, ако я направим 

на 15 октомври до 15 април ще имаме имунитет срещу грипа. 

Според фармацевтите фирмите, които доставят ваксините нямат информация колко броя 

ще са необходими за възрастните хора над 65 години и за останалите, които ще искат да 

се снабдят от аптеките. 

Димитрий Тюлеков, фармацевт: Вероятно нещо неправилно е предвидено какво ще ни 

трябва. Тъй като тези ваксини се произвеждат с определени квоти за страните. Някой е 

трябвало да каже на България й трябват еди колко си. Вероятно този човек не си е 

свършил работата и затова няма в страната 

Част от благоевградчани са готови да си поставят ваксината, за да избегнат грипните 

заболявания през зимата. Има и такива обаче, които се съмняват в ефективността й. 

Личните лекари очакват първите безплатни противогрипни ваксини, за хората над 65 

години да пристигнат след месец при тях. 

 

www.dir.bg, 16.09.2020 г.  

https://dnes.dir.bg/obshtestvo/gripnite-vaksini-pristigat-v-kraya-na-oktomvri 

 

Грипните ваксини пристигат в края на октомври 

 

Страната ни ще разполага със 180 хиляди дози 

 

Редактор : Калин Каменов 

Очаква се в края на октомври да бъдат доставени първите дози противогрипни ваксини. 

Това каза д-р Валери Цеков, председател на Българското сдружение по иновативна 

медицина (БСИМ) по време на уебинар за журналисти "Актуални проблеми на 

ваксинопрофилактиката на заразните заболявания в България". 

Организатор на събитието е БСИМ. По думите му желаещите да се ваксинират трябва да 

го направят до края на ноември. Очаква се в страната ни да се доставят 180 хиляди дози. 

Грипът не трябва да се подценява, подчерта Цеков и посочи, че всяка година до 20 на сто 

от всички хора се разболяват от грип. Рискът децата да се заразят с грип е много по-голям 

отколкото да се заразят с COVID-19, допълни той. 

Смъртността от грип варира в зависимост от вирулентността на щама. Всеки пети от 

хоспитализираните заради грип е над 65-годишна възраст, а всеки трети от тях след 

преболедуването е с влошено здраве. Смъртността от грип може да достигне 2-3 на сто 

сред населението. Близо 30-40 хиляди са смъртните случаи от грип в Европа на година, 

каза още той. По думите му за хора с хронични заболявания разболяването от грип може 

да завърши фатално. 

Необходимо е да се разшири ваксинационният обхват сред хората над 65-годишна 

възраст, допълни Цеков и посочи, че целта в близките няколко години е България да 

осигури противогрипни ваксини за близо 400 хиляди души в рамките на програмата за 

безплатно ваксиниране. Миналата година безплатно са били ваксинирани близо 120 

хиляди души, като общият брой на ваксинираните е бил около 300 хиляди, каза още той, 

но посочи, че тази година ще има известен проблем в осигуряването на необходимия 

брой ваксини. 

Най-добър обхват с противогрипни ваксини има в Корея, Мексико, Англия и САЩ, а в 

България той е едва 2 на сто, допълни още д-р Валери Цеков. 

 

 

 

 

http://www.dir.bg/
https://dnes.dir.bg/obshtestvo/gripnite-vaksini-pristigat-v-kraya-na-oktomvri
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www.standartnews.com, 16.09.2020 г.  

https://standartnews.com/biznes/podpomagat-s-1-milion-zavod-za-meditsinska-

aparatura-436701.html 

 

Подпомагат с милион завод за медицинска апаратура 

 

Рачо Рачев   

Правителството одобри финансирането на публична общинска инфраструктура по реда 

на Закона за насърчаване на инвестициите (ЗНИ) във връзка с изпълнението на 

сертифициран инвестиционен проект на „БТЛ ИНДЪСТРИЙЗ” в гр. Пловдив. 

Изпълняваният от дружеството сертифициран инвестиционен проект е за изграждане на 

фабрика за производство на електронна медицинска апаратура, в гр. Пловдив. Проектът 

предвижда инвестиции в размер на 10,5 млн. лв. и разкриване на 80 нови работни места. 

Предстои подписването на договори между Министерството на икономиката и 

дружеството и между министерството и Община Пловдив за изграждане на 

инфраструктурата. След подписването на договорите на Община Пловдив ще бъдат 

отпуснати средства в размер на 1,02 млн. лв. за изграждане на заявената пътна 

инфраструктура, която ще подобри транспортната свързаност в района, където е 

разположено предприятието. Средствата ще са от бюджета на Министерството на 

икономиката за прилагане на финансови насърчителни мерки по ЗНИ. 

„Мерките за насърчаване на инвестициите, с които ще бъдат финансирани изграждането 

на публична инфраструктура ще имат значим антикризисен ефект“, коментира 

икономическият министър Лъчезар Борисов. По думите му  тези мерки имат важен 

антикризисен ефект по отношение на подпомагането на инвеститорите за запазването и 

създаването на нови работни места. „В период на криза, чиято продължителност не е 

известна, от особена важност е подкрепата на държавата за новите инвестиции и 

заетостта“, допълни той. Борисов подчерта, че  насърчаването на успешното изпълнение 

на проектите в производството ще съдейства в кратки срокове след отмяна на 

извънредното положение дружествата да дадат своя принос за възстановяването на 

икономиката. 

Община Пловдив има задължение да изгради пътната инфраструктура. Ще бъдат 

изградени елементи от общинска пътна инфраструктура: част от “Улица „Владая” и 

връзка с бул. „Марица“ по плана на Многофункционална зона „Изток”, гр. Пловдив“. 

Пътят стига до границите на имота, в който ще се изпълнява сертифицираният по ЗНИ 

инвестиционен проект на „БТЛ Индъстрийз“ АД. 

Изграждането на новата инфраструктура е от съществено значение за създаването на 

условия за бъдещи потенциални инвеститори, за усвояване на територията около 

посочения обект, а именно – свързващи пътни връзки, допълващи транспортната, 

логистичната и комуникационна достъпност на зоната около ул. „Владая“ и в т.ч. 

прилежащата Източна икономическа зона на гр. Пловдив. 

„БТЛ Индъстрийз" АД, част от „БТЛ Холдингс", е световен лидер в разработката, 

производството, търговията и сервиза на електронна медицинска апаратура в три 

направления: физиотерапия, кардиология и естетична медицина. 
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